

The Seed of the woman and The Seed of the Serpent

ပိၢ်မုၢ်အချံအသၢ်ဒီးဂုၢ်သ့ၣ်အချံအသၢ်

မုၢ်မဆါတနံၤအံၤ ပကချူသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ဂုၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, ဒ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ပာ်ဖျါလၢအမ့ၢ် ပုၤကညီအတၢ်စံာ်စီတဲတဲလၢထံးလၢသီလၢအမ့ၢ် ဇုၤဒုၣ်တၢ်သ့ၣ်အလီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲဂုၢ်သ့ၣ်လီၤန့ၢ်နီၢ်အံၣ်အုအဃိ, အဝဲတဒိကန့ၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤလိာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီး, ဘၣ်လီၤဝဲဆူတၢ်ဒဲးဘးအပူၤန့ၣ်ပထံာ်ဘၣ်လီၤ. လၢနီၢ်အံၣ်အုအဃိ စီၤအၤဒုၣ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်တၢ်လီၤန့ၢ်အီၤလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံာ်ညီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ၤမိၤၤ ၃:၁၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးယကဒုးထီၣ်ဒါလိာ်နသးဒီးပိၢ်မုၢ်, ဒီးနချံနသၢ်ဒီးပိၢ်မုၢ်အချံအသၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲကမၤသဘံး နခိၣ်, ဒီးနကမၤသဘံးအခိၣ်နၢ်ခံလီၤ.”

တၢ်အချံအသၢ်ခံမံၤအံၤမုၢ်တၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်. တၢ်စံာ်ညီၣ်တမံၤအံၤအခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

ပကဘၣ်က့ၤကွၢ်ကဒါက့ၤလၢအလီၢ်ခံဝံၤမးပကသ့ၣ်ညါဘၣ်လီၤ. **၁မိၤၤ ၃:၉-၁၄**

“ဒီးကစၢ်ယွၤကီးထီၣ်ပိၢ်ခွါ, ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, နအိၣ်ဖဲလဲၣ်ခီလဲၣ်, ဒီးအဝဲစံး, ယန့ၢ်ဟူနကလုာ်လၢတၢ်သ့ၣ်အလီၢ်ပူၤန့ၣ်, ဒီးမုၢ်ယအိၣ်ဘ့ၣ်ဆုဒီး, ယပျံတၢ်, ဒီးယဟံတၢ်အယသးလီၤ.”

“ဒီးအဝဲဒုၣ်စံး, မုၢ်မတၢ်ဒုးနဲၣ်နၤလၢနအိၣ်ဘ့ၣ်ဆုတကလဲၣ်. သ့ၣ်တထံးလၢယမၤလိာ်နၤ, အိၣ်အသၢ်တဂ့ၤန့ၣ်, နအိၣ်လံၤဓါ.”

“ဒီးပိၢ်ခွါန့ၣ်စံးဝဲဒုၣ်, ပိၢ်မုၢ်လၢနဟ့ၣ်အိၣ်ဒီးယၤတကန့ၣ် ဟ့ၣ်ယၤလၢသ့ၣ်အသၢ်န့ၣ်, ဒီးယအိၣ်ဘၣ်လီၤ.”

“ဒီးကစၢ်ယွၤစံးဘၣ်ပိၢ်မုၢ်, တၢ်အံၤလၢနမၤန့ၣ်မုၢ်မနုၤတမံၤလဲၣ်. ဒီးပိၢ်မုၢ်စံးဝဲဒုၣ်, မုၢ်ဂုၢ်လီၤန့ၢ်ယၤဒီး, ယအိၣ်ဘၣ်လီၤ.”

“ဒီးကစၢ်ယွၤစံးဘၣ်ဂုၢ်န့ၣ်, မုၢ်နမၤတၢ်အံၤဒီး, နဘၣ်ဆိၣ်အာနးန့ၢ်ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိအအဒီးဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိအမံၤလၢပုၢ်လၢကျါခဲလၢာ်တက့ၢ်လီၤ. နဘၣ်ဟးလၢနဟာဖာ, ဒီးနဘၣ်အိၣ်ဟီၣ်ခိၣ်အကမူၢ်မုၢ်နံၤလၢနမူခဲလၢာ်လီၤ.”

ဒ်လံာ်စီဆုံလၢအဖီခိၣ်အတၢ်ပာ်ဖျါအသိး, ပသ့ၣ်ညါလံာ်တၢ်မၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၁မိၤၤ ၃:၁၅ အတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ် “နချံနသၢ်” န့ၣ်မုၢ်ဒုၣ် ဂုၢ်သ့ၣ် (စၣ်တၣ်)အချံအသၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတီၤဖိတဖျါလၢအမ့ၢ် “အချံအသၢ်” န့ၣ်မုၢ်ဒုၣ်ပဖိပလံၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ စၣ်တၣ်အချံအသၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကမုၢ်မတၢ်သ့ၣ်ဖၣ်လဲၣ်. ဒ်န့ၣ်အသိး ပိၢ်မုၢ်အချံအသၢ်န့ၣ်ကမုၢ်မတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်.

လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးအဃိ, တၢ်ကမၤသဘံးဂုၢ်အခိၣ်န့ၣ်မုၢ်ဒုၣ်, ပုၤကမၤပူၤဖျဲးတၢ်တကၤကအိၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်လီၤ. တၢ်လၢဂုၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ ပုၤလီၤတၢ်ဖိစၣ်တၣ်န့ၣ်လီၤ.

၂ကရံၣ်သး ၁၁:၃ - ဘၣ်ဆၣ်ဒီးဒ်ဂုၢ်လီၤန့ၢ်နီၢ်အံၣ်အုလၢအတၢ်လီၤတၢ်ဂ့ၤအသိးန့ၣ်,”

(က) ပိတ်မုတ်အချ်အသပ်

တော်လာပိတ်မုတ်အချ်အသပ်နှင့်ကမ္ဘာမတေလဲခဲ.

လာထံးလာသီနှင့် နီအံခဲအုဆိကမိခဲဝဲလာအဖိခွါအဝဲကိလာအမုာ်, စီကယံခဲအံနှင့်ကမ္ဘာစွာကီး တော်အချ်အသပ်နှင့် ပကထံခဲဘဲခဲ, **ခမိၤရှု ၄:၁** နှင့်လီ.

“ဒီးစီအာဒဲဒဲသုညါအမါနီအံခဲအု, ဒီးအဝဲဒဲဒဲဒါထီခဲ, ဒီးဆံးစံးစီကယံခဲ, ဒီးစံးဝဲဒဲဒဲ, ယန့ၤ ဘဲခဲ လံပုကညီတဂလယုလံ”

ဘဲခဲစီကယံခဲမသံဘဲခဲအပုစီဟူးဘူးလးအယိ တော်ဆိကမိခဲအံနှင့် လဲပုကွံခဲအီလီ. တော်သုတဖုမအသးဝံဒီး ဘဲခဲဘးဒီးတော်အချ်အသပ်အဂုာ်နှင့် ပတထံခဲလာ လံစီဆဲအပုနှင့်အိခဲတုဒဲခဲ လဲခဲဟီခဲခိတတဘုခဲအစီကတဂဲဒဲခဲလဲခဲနှင့်လီ. တုလီလာ ဟီခဲခိခဲဘဲခဲတဘုခဲအပုတော်မအသးသုတဖု လာအမုာ်, စီအာတြဲခဲလာအဘါကစံးအဂတဖု (စီယိၤရှု ၂၄:၂) နှင့်, ဘဲခဲတော်ကီးအီလာကစံးယုဒဲခဲသီး အကမလဲနီကီတော်စံးဟံခဲနှင့် ပကထံခဲဘဲခဲ **ခမိၤရှု ၁၂:၁-၃** နှင့်လီ.

“ဒီးယုစံးဘဲခဲ စီအာတြဲခဲ, ဟးထီခဲနဲလဲနဲထံနဲကီဒီးလဲနဲဘူးနဲတော်အအိခဲ, ဒီးလဲနဲဟံခဲအဟံခဲဆူ ကီတဘုခဲလာယကဒူးနဲနဲနဲတက့ၤ. ဒီးယကဒူးကဲထီခဲနဲလဲပုတကလုာ်ဖးဒိခဲ, ဒီးယကဆိခဲဂုၤနဲ, ဒီးယ ကဟံခဲခိခဲနဲ, ဒီးနဲကကဲထီခဲတော်ဆိခဲဂုၤလီ. ဒီးပုလဲအဆိခဲအာနဲနှင့် ယကဆိခဲအအီလီ. ဒီးပုဟီခဲခိခဲ ဖိအဒဲခဲလဲနဲကဘဲခဲတော်ဆိခဲဂုၤလဲနဲပုလီ.”

တော်စံးဟံခဲအံနှင့် မုာ်တော်အရဲခိခဲလာ စီအာတြဲခဲအဂီဒီး, အဝဲလာခဲဘဲခဲတော်ကီးအီလာစီအာတြဲခဲ ဟံခဲနှင့်လီ. ကစံးယုစံးဘဲခဲစီအာတြဲခဲလာ, နဲချ်နဲသုခဲနှင့်ကကဲထီခဲပုတကလုာ်ဖးဒိခဲနှင့်လီ.

ဘဲခဲခဲသီးတော်စံးဟံခဲအံကလာထီခဲပုထီခဲအဂီစီအာတြဲခဲဟံခဲနှင့်အဖိခွါတဘဲခဲအိခဲတဂ, ဒဲပစံး တော်အသီး, ပုနဲသီတော်တဂနှင့်လီ.

ဘဲခဲတော်လာစီအာတြဲခဲဟံခဲတဂအဖိတအိခဲနီတဂနှင့်တုဒဲခဲလဲခဲအသးပုတစုလီ. လဲခဲအ တော်ဆိကမိခဲအိခဲထီခဲလာအပုဟံခဲဖိတဂလာအမုာ် ပုနဲသီတော် စီအလဲနဲစံးတဂအံလီ.

ခမိၤရှု ၁၅:၂-၃ စီအာတြဲခဲဟံခဲစံးဝဲဒဲဒဲ, ကစံးယုၤစာ, နကဟုခဲလီယမနဲတမံလဲခဲ. အဂုာ်ဒဲအံ, ယမုာ်ပုတုာ်ဖိ, ဒီးယပုဟံခဲဖိအခိခဲမုာ်ပုဒဲဒဲမုာ်စုးဖိ, စီအလဲနဲစံး တဂအံလီ. ဒီးစီအာတြဲခဲစံးဝဲဒဲဒဲ, ကွာ်ကွာ်, နတဟုခဲလီဘဲခဲယလာတော်အချ်အသပ်ဘဲခဲ, ဒီးကွာ်ကွာ်, ယပုဟံခဲဖိတဂမုာ်ပုနဲသီတော်လီ.”

ဘဲခဲ ကစံးယုအတော်အာခဲလီအီလီအိခဲလာ စီအာတြဲခဲဟံခဲအဂီနှင့်ကဘဲခဲမုာ်ဒဲခဲလာ, ပုလာအ ဟဲထီခဲလာနဟာဖုပုတဂနှင့်ပကထံခဲဘဲခဲ **ခမိၤရှု ၁၅:၄** နှင့်လီ.

“မုမုာ်ပုလာအဟဲထီခဲလာနဟာဖုအပုတဂကကဲထီခဲပုနဲသီနဲတော်လီ.”

ဘဲခဲစီအာတြဲခဲဟံခဲအိခဲခိးတော်တုဒဲခဲလဲခဲအသးပုဒဲခဲလဲခဲအမါနီစာရဲဆံးစံးစီအဖိတသု လာဘဲခဲ အကတီလီ.

ခမိၤရှု ၁၆:၂-၄ ဒီးနီစာရဲစံးဘဲခဲစီအာတြဲခဲ, ကွာ်ကွာ်, ယုတြီယဒဲခဲသီးယသုတဆံးစံးတော်တဂလီ. လဲနဲဆူယကုာ်ပိတ်မုတ် အအိခဲတက့ၤ. ဘဲခဲတဘဲခဲယကသုထီခဲယသးလာအီလီ. ဒီးစီအာတြဲခဲ ကနဲ အမါ အကလုာ်လီ.

**ဒီးလာစီအေကြပ်အိတ်ဝဲလာ ကီကနစုအနံတဆဲအလီခဲန့၊ စီအေကြပ်အမါနီစရဲ
ဟံးန့ အကုတ်ပိတ်မုတ် ပှအဲကူပတူးဖိနီဟကက်၊ ဒီးဟ့ုအီလာအဝဲ စီအေကြပ်ဒ်သီးအကကဲထီၣ်
အမါလီ.**

ဒီးလဲန့ဝဲဆူနီဟကက်အအိတ်ဒီးအဝဲဒၣ်ဒါထီၣ်လီ.

ဒ်လံာ်စီဆုံလာအဖိခိၣ်အတတ်ပာ်ဖျါအသီး, နီစရဲဟ့ုတတ်ကူၣ်တတ်ဖးဆူအဝဲစီအေကြပ်လာ အကဟံး
န့အကုတ်ပိတ်မုတ်ဒီးကဆံးန့အီလာအဖိလီ.

လာတတ်န့အယိ နီစရဲအကုတ်မုတ်နီဟကက်ဆံးစာ်န့ စီအေကြပ်အကီအဖိခါတဂလီ. ယုာ်ဝဲအမံ
လာစီယံးရှမာဒုလးလီ. စီအေကြပ်တခီဆိကမိတ်ဝဲလာဖိသုတ်ပိတ်ခွါဖိအံကမုတ်ဒၣ် ကစာ်ယွဲအတတ်အာ်လီ
အီလီတမံန့လီ. (၁မိၤရှ ၁၆:၁၅-၁၆) တတ်သုတ်တဖၣ်ကဲထီၣ်အသးဝံဒီး နီစရဲအသးအိတ် (၉၀)နံၣ်ဒီး
စီအေကြပ်အသးအိတ် (၉၉)အခါန့ တတ်ကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်န့ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤရှ ၁၇:၁၆-၁၇** န့လီ.

**“ဒီးယကဆိတ်ဂုအီ, ဒီးယကဟ့ုလီနဖိခါလာအီစာ်ကီးလီ. ဒီးယကဆိတ်ဂုအီ, ဒီးကကဲထီၣ်
ပှကလုာ်တဖၣ်ဒီးပှကီမုတ်အစီပတဖၣ်ကလီစာ်လာအိတ်လီ.”**

**“ဒီးစီအေကြပ်ဟ့ုတတ်လီကဒွဲကျိတ်, ဒီးနံထီၣ်, ဒီးစံးလာအသးကံပှ, ပှလာအသးပှအနံတက
ယတကအံဘၣ်ကထီၣ်ဖိခါ, ဒီးပှလာအသးပှအနံခွဲဆဲနီစရဲတဂန့, ဘၣ်ကဆံးစာ်န့တတ်ခါ.”**

မုာ်ဝဲလီ. ကစာ်ယွဲဟဲစိတ်တတ်ကစိတ်ဒီးဟဲဆူစီအေကြပ်ဟ့ုအအိတ်လီ. စီအေကြပ်ဟ့ုအမါနီစရဲ
အသးမုတ်အိတ်တကယဘၣ်ဆၣ် ဆံးစာ်န့အဖိသ့န့မုတ်ဒၣ်ကစာ်ယွဲကတီတတ်လာအမုတ်အတီဒီးလာတတ်သးတ
သုတ်ဘၣ်အပူန့လီ. ဘၣ်မနုအယိလဲၣ်န့မုတ်လာနီစရဲတဂအသးအိတ်လံ (၉၀)နံၣ်ဒီးတကဲထီၣ်လာ
ဘၣ် ပိတ်မုတ်အလုာ်အလံာ်အသီးလာန့ဘၣ်လီ.

**“၁မိၤရှ ၁၈:၁၁ - ဒီးစီအေကြပ်ဟ့ုဒီးနီစရဲအသးပှတုာ်, လဲတုာ်လာအနံတဖၣ်အကျါလီ.
ဒီး တကဲထီၣ်လာဘၣ်ဒီးနီစရဲဒ်ပိတ်မုတ်အလုာ်အလံာ်အသီးန့ဘၣ်.”**

လာတတ်န့အယိ စီအေကြပ်ဟ့ုတဂအတတ်ဆိကမိတ်အိတ်ထီၣ်လာအမါ နီစရဲတဂဆံးစာ်န့အဖိ
တသ့လာဘၣ်ဒီး, စီယံးရှမာဒုလးန့ ကမုတ်ဒၣ်ပှန့သါတတ်တဂလီ.

လံာ် ၁မိၤရှ ၁၇:၁၈ ဒီးစီအေကြပ်ဟ့ုစံးဘၣ်ယွဲ, မိစီယံးရှမာဒုလး မူလာနမဲာ်ညါတက့ာ်.”

ဘၣ်ဆၣ်ကစာ်ယွဲစံးဆာက့တတ်ဆူ စီအေကြပ်ဟ့ုအအိတ်န့ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤရှ ၁၇:၁၉** န့လီ.

**“ဒီးယွဲစံးဝဲဒၣ်, နမါနီစရဲကဆံးစာ်န့နဖိခါသပှတတ်, ဒီးနဘၣ်ယုာ်အမံလာစီအံစဲး, ဒီးယကဒုး
အိတ်ကံဆိးကျာယတတ်အာ်လီအီလီဒီးအီ, ဒီးအချဲအသုတ်လာအလီခဲန့လာတတ်အာ်လီအီလီအထူအ
ယိတ်အကီလီ.”**

တတ်တမံအံန့ စီအေကြပ်ဟ့ု, လာသီန့တန့ဝဲဘၣ်ဆၣ်, တယုတ်တမိတ်န့ အမါနီစရဲဒါထီၣ်
ဒီးအိတ်ဒီးအဟုးန့ထံၣ်ဝဲဒီးအတတ်တန့တတ်သုတ်တဖၣ်, ကဲထီၣ်ဆူတတ်န့အဂုာ်န့ပထံၣ်ဘၣ်လီ. စးထီၣ်ဖဲ
စီအံစဲးအိတ်ဖျဲထီၣ်ဝဲအလီခဲန့ စီအေကြပ်ဟ့ုအတတ်န့န့ကံကျာတုာ်ဒဲလဲာ်ထံၣ်ဘၣ်ကစာ်ယွဲအတတ်
မကွာ်အီတစုန့လီ.

၁မိၤရှု ၂၂:၁-၂ ဒီးတၢ်မၤအသးလၢတၢ်တဖၣ်န့ၣ်အလီၢ်ခဲၣ်, ယွၤမၤကွၢ်စီၤအကြၢဟ့ၣ်, ဒီးစံးဘၣ်အီၤ, စီၤအကြၢဟ့ၣ်စၢ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကွၢ်ကွၢ်, ယၤလီၤ. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဟံးန့ၣ်နီၤခွါ, နီၤခွါတက ဃီ, စီၤအံၤစဲးလၢနအဲၣ် အီၤ, ဒီးလဲၤဆူကီၢ်မိၤရံၤယၤ, ဒီးလုၢ်ထီၣ်အီၤဖဲန့ၣ်လၢတၢ်လုၢ်မ့ၣ်အူလၢ ကစၢ်တဖျၢၣ်အလီၤလၢကစၢ်အကျါ, လၢယစံးဘၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.”

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ် “ဒီးတၢ်မၤအသးလၢတၢ်တဖၣ်န့ၣ်အလီၢ်ခဲၣ်” န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် လံာ် ၁မိၤရှု အဆၢဒိၣ် (၂၁)အပူၤအတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, စီၤအံၤစဲးအိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်အဂ့ၢ်, ဖျၢၣ်အမိၢ်အန့ၢ်အဂ့ၢ်, ဒီးမၤတၢ်အိၣ်တၢ် အိဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁မိၤရှု ၂၁:၈-၁၂ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးဖိသ့ၣ်န့ၣ်ဒိၣ်ထီၣ်, ဒီးဖျၢၣ်အမိၢ်အန့ၢ်လီၤ. ဒီးမ့ၢ်န့ၣ်လၢစီၤအံၤစဲးဖျၢၣ်ဒီးအမိၢ်အန့ၢ်န့ၣ် စီၤအကြၢ ဟ့ၣ်မၤတၢ်အိၣ်တၢ်အိဖးဒိၣ်လီၤ.”

“ဒီးနီၤစၢရါထံၣ်ပုၤအဲၤကူပတူးဖိ, နီၤဟၤကံၢ်အဖိခွါလၢအဆံးစၢ်န့ၣ်စီၤအကြၢဟ့ၣ်တကန့ၣ်, နံၤဘၣ် ဖျၢၣ်လဲတၢ်လီၤ. ဒီးစံးဘၣ်စီၤအကြၢဟ့ၣ်, ဟီထီၣ်ကွၢ်ကွၢ်ပိာ်မုၢ်န့ၣ်ဒီး အဖိခွါတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ကုၢ်ပိာ်မုၢ် အဖိခွါတန့ၢ်ဘၣ်သါဒီးယဖိခွါ, စီၤအံၤစဲးန့ၣ်ဘၣ်. ဒီးတၢ်တမံၤန့ၣ်ကိမးလၢစီၤအကြၢဟ့ၣ်အမဲာ်ညါလၢအဖိ ခွါအယိလီၤ.”

“ဒီးယွၤစံးဘၣ်စီၤအကြၢဟ့ၣ်, မိၤအသုတမ့ၢ်တၢ်ကီၤလၢနမဲာ်ညါလၢနဖိသ့ၣ်အယိ, ဒီးလၢနကုၢ်ပိာ်မုၢ် အယိန့ၣ်တဂ့ၤ. ကယီၢ်တၢ်လၢနီၤစၢရါစံးဘၣ်တဲဘၣ်န့ၣ်ခဲလၢန့ၣ်, ကန့ၣ်အကလုၢ်တက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, တၢ် ကကိးန့ၣ်န့ၣ်သ့ၣ်လၢစီၤအံၤစဲးအပူၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. စီၤယံးရှုမၤဒုလး မၤတရီၤတပါနံၤဘၣ်ဖျၢၣ်လဲတၢ်ဆူစီၤအံၤစဲးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. နီၤစၢရါ ထံၣ်ဘၣ်တၢ်န့ၣ်ဒီး အသးတမ့ၢ်ဘၣ်အယိ, မၤစီၤအကြၢဟ့ၣ်ဟီထီၣ်ကွၢ်တၢ်ဒိဖိမိၢ်ခဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲ အံၤလၢစီၤအကြၢဟ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ကဲထီၣ်တၢ်ကီၤတၢ်ခဲလၢအဂီၢ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, စီၤယံးရှုမၤဒုလး စ့ၢ်ကိးမ့ၢ်ဒၣ်အဖိခွါအယိလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ယွၤတခီစံးဘၣ် စီၤအကြၢဟ့ၣ်လၢကဘၣ်ဒိကန့ၣ်အမါ နီၤစၢရါအကလုၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤလၢခံတန့ၣ်န့ၣ် စီၤအကြၢဟ့ၣ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်ဂီၤဂီၤ, ဒီးဟံးန့ၣ်ကိၣ်, ဒီးထံတထၢၣ်, ဒီးဟ့ၣ်အီၤ လၢနီၤဟၤကံၢ်ဒီးမၤအလဲၤတၢ်လီၤ. အခဲအံၤလၢဟံၣ်န့ၣ်အိၣ်တီၢ်ဒၣ်ထဲ စီၤအံၤစဲးတကဇိၤဘၣ်ဆၣ်, ကစၢ်ယွၤ မၤလီၤအီၤလၢ ကဘၣ်ဟံးန့ၣ်အဖိခွါလၢ အိၣ်ထဲတကဇိၤန့ၣ်လီၤ.

အခဲအံၤစီၤအကြၢဟ့ၣ်ကဘၣ်မၤတၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်တမံၤအံၤန့ၣ် ကကီၤဒိၣ်မးလၢပုၤအါဂၤအဂီၢ်စ့ၢ် ကိးလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်စီၤအကြၢဟ့ၣ်ဒိကန့ၣ်ယွၤအကလုၢ်ဒီးမၤဝဲဒိသိးကစၢ်ယွၤအတၢ်စံးဘၣ်တ့ၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ. အမဲာ်သ့ၣ်တဟါဂီၤစ့ၢ်ကိးလၢအမါနီၤစၢရါအမဲာ်ညါဘၣ်. အဝဲအတၢ်လဲၤတၢ်တဘျီအံၤယုၢ်သၢသိဒီးလဲၤတုၤဆူ ကစၢ်မိၤရံၤယၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအလဲၤတုၤဆူကစၢ်မိၤရံၤယၤန့ၣ် စံးဘၣ်အကုၢ်ခဲၣ်လၢကဘၣ်ခိးတၢ်တယုၤတဘျး ဒီးအီၤဒီးအဒိဖိပံၤခဲၣ်လဲၤထီၣ်ဆူကစၢ်အဖိခိၣ်အခါ စီၤအကြၢဟ့ၣ်အတၢ်စံးကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁မိၤရှု ၂၂:၅ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးစီအေအကြွဟဟ်စံးဘဉ်ဖိဉ်သဉ်ခွါတဖဉ်, အိဉ်သုဝဲဒီးကသုဉ်ယီုဖဲအံတက့ၢ်. ဒီးယဲဒဉ်ဒီး ဖိသဉ် အံ ပကလဲဆူဘးန့ဉ်, ဒီးဘျဉ်တၢ်ဘါတၢ်, ဒီးဟဲက့ၢ်ကဒါက့ၢ်ဆူသုအိဉ်လီၤ.”

လံာ်စီဆှံတဆာအံအပူၤန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်စီအေအကြွဟဟ်အတၢ်န့ဉ်အိဉ်ဆံးအါန့ဉ်လီၤ. အဝဲစံးဝဲလၢ “ပ ကလဲဆူဘးန့ဉ်ဒီး, ဟဲက့ၢ်ကဒါက့ၢ်” န့ဉ်လီၤ. ကဘဉ်လုာ်ထီဉ်အဖိခွါအိဉ်ထဲတဂၤဃီ, ဘဉ်ဆဉ်ကဟဲက့ၢ် ကဒါက့ၢ်ဒဲလဲဉ်. အဝဲန့ဉ်ဝဲလၢကစၢ်ယွၤကမၤမူထီဉ်က့ၢ်အဖိခွါန့ဉ်လီၤ. ကစၢ်ယွၤကမၤတၢ်ဒဲလဲဉ်န့ဉ် တသုဉ် ညါဝဲစ့ၢ်ကီးဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်အဝဲန့ဉ်ကစၢ်ယွၤသပုၤတၢ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ဉ်အဃီ, တၢ်ဂ့ၢ်တဖဉ်အံကဲထီဉ်, တၢ်န့ဉ်အတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးအဝဲစံးကတိၤတၢ်ဆူအက့ၢ်သုဉ်တဖဉ် အဖိခိဉ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ဉ်အဃီ ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်သံဝံဒီးတၢ်ဂဲၤဆာထၢဉ်သမူထီဉ်က့ၢ်အဂ့ၢ်န့ဉ်ဘဉ်တၢ်ဆိကမိဉ်အီၤ လၢစီအေအကြွဟဟ်န့ဉ်မ့ၢ်ပုၤလၢအဆိကတၢ်တဂၤလီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီးစီအေအကြွဟဟ်အတၢ်လုာ်တၢ်ပာ်တၢ်အလုာ်အလၢအံန့ဉ်တုၤခဲကနံဉ်အံစ့ၢ်ကီး အိဉ်ဝဲလီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံန့ဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၁မိၤ၅၅ ၂၂:၉-၁၀** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးလဲတုၤလၢအလီၤလၢယွၤစံးတုၤအီၤ, ဒီးစီအေအကြွဟဟ်မၤထီဉ်တၢ်လုာ်လီၤဖဲန့ဉ်, ဒီးကတံာ်က တီၤသုဉ်မုဉ်, ဒီးစာဃာ်အဖိခွါစီအံစံး, ဒီးပာ်အီၤလၢတၢ်လုာ်လီၤလၢသုဉ်မုဉ်အဖိခိဉ်လီၤ.”

“ဒီးစီအေအကြွဟဟ်ယုာ်ထီဉ်အစု, ဒီးဟံးန့ဉ်ဒီးတဘျဉ်န့ဉ်ဒဲသိးအကမၤသံအဖိခွါလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. စီအေအကြွဟဟ်တဂၤအတၢ်န့ဉ်န့ဉ်ထီဉ်ဘးဆူတၢ်အထီတုဉ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ဖဲ စီအံစံးဒီးအပၢ်လဲထီဉ်ဆူ ကစၢ်ခိဉ်အခါ သံကွၢ်တၢ်ဆူအပၢ်န့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၁မိၤ၅၅ ၂၂:၇** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးစီအံစံးကတိၤတၢ်ဒီးအပၢ်စီအေအကြွဟဟ်, ဒီးစံးဝဲဒဉ်, ယဟ်ဇာ, ဒီးစံးဝဲဒဉ်, ယဖိဇာ, ကွၢ်ကွၢ် ယၤလီၤ. ဒီးစံးဝဲဒဉ်, ကွၢ်ကွၢ်, မုဉ်အူအိဉ်ဝဲလီၤ. မုဉ်သိဖိလၢတၢ်လုာ်မုဉ်အူအဂီၢ်န့ဉ်, မုဉ်အအိဉ်ဖဲလဲဉ်.”

တၢ်သံကွၢ်အံကဲကီဒိဉ်မးလၢအဂီၢ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်စီအေအကြွဟဟ်စံးဆာက့ၢ်တၢ်လၢတၢ်န့ဉ်အပူၤန့ဉ် ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **၁မိၤ၅၅ ၂၂:၈** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးစီအေအကြွဟဟ်စံးဝဲဒဉ်, ယဖိဇာ, ယွၤကထံဉ်န့ဉ်ဒဲသိဖိလၢ တၢ်လုာ်မုဉ်အူလၢအဂီၢ်ဒဲဝဲလီၤ.”

လၢခံကတၢ်စီအံစံးသုဉ်ညါလီၤက့ၢ်အသးလၢ, အဝဲမ့ၢ်ဒဉ် သိဖိလၢတၢ်လုာ်မုဉ်အူအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

တၢ်သုဉ်တဖဉ်အံကဲထီဉ်တၢ်လီၤပျံလီၤဖုးလၢစီအံစံးအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

ဘဉ်ဆဉ်စီအံစံးသုဉ်ညါဝဲလၢအပၢ်စီအေအကြွဟဟ်အံန့ဉ်အတၢ်န့ဉ်အိဉ်ဒီးကစၢ်ယွၤန့ဉ်လီၤ. လၢတၢ် န့ဉ်အဃီအဝဲဒဉ်စ့ၢ်ကီးဒဲအပၢ်အသိးအတၢ်န့ဉ်အိဉ်လၢကစၢ်ယွၤအဃီ, အဝဲအာဉ်လီၤအသးဆူကစၢ်ယွၤလၢအ ကဟ့ဉ်လီၤအသးန့ဉ်လီၤ. လၢတၢ်န့ဉ်အဃီအဝဲဒဉ်စာဃာ်အသးဒီးပျံဝံဒီးမံလီၤဝဲလၢတၢ်လုာ်အလီၤအဖိခိဉ် လီၤ. စီအေအကြွဟဟ်စ့ၢ်ကီးအတၢ်န့ဉ်န့ဉ်ထီဉ်ဘးဆူတၢ်အထီတုဉ်န့ဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီၤ.

စီအေအကြွဟဟ်ယုာ်ထီဉ်အစု, ဒီးဟံးန့ဉ်ဒီးတဘျဉ်န့ဉ်ဒဲသိးအကမၤသံအဖိခွါလီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ယွၤအက လူးကီးထီဉ်အီၤလၢမူခိဉ်ဒီးအတၢ်စံးဘဉ်အီၤအဂ့ၢ်န့ဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, **၁မိၤ၅၅ ၂၂:၁၂** န့ဉ်လီၤ.

“ဒီးစံးဝဲဒဉ်, ယုာ်ထီဉ်နစုလၢဖိသုဉ်အလီၤတဂ့ၢ်, ဒီးမၤအီၤလၢတၢ်နီတမံတဂ့ၢ်”
လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒဲအံအဃီ စီအေအကြွဟဟ်ကဲထီဉ်, တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ဉ်အပၢ်န့ဉ်လီၤ.

လာတန်နှင့်အပိ၊ ပဝဲသုဉ်စွာကီးအလီအိဉ်လာပကမနော၊ ခိဉ်ဖးအဒိဉ်ကတင်လာ၊ အဒိဉ်နုဉ်စီအေတြါဟဉ်အတင်မနောအဂီနုဉ်ပအိဉ်စွာကီးတင်မလိသုဉ်တဖဉ်ဒီးကျလာပဘဉ်လူပိဉ်ထွဲအီနုဉ်လီ။ ပတင်နုဉ်လာကစာယွအဖိခိဉ်နုဉ် ကဘဉ်အိဉ်ထဲလဲဉ်နုဉ်ပကြားဂုာ်ကွာ်ဒွးကွာ်အီနုဉ်လီ။

တင်သုဉ်တဖဉ်ဝံဒီး၊ ကစာယွဟဉ်လီတင်အာဉ်လီအီလီဆူ စီအေတြါဟဉ်အဂုာ်နုဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ **၁မိၤရှု ၂၂:၁၅-၁၈** နုဉ်လီ။

“ဒီးယွအကလူးကီးလီဝဲလာမူခိဉ်ဆူစီအေတြါဟဉ်ခံဘျီတဘျီ၊ ဒီးစံးဝဲဒဉ်၊ ယဆိဉ်လီယသးလာယကစာဒဉ်ယဲ၊ ယွစံးဝဲဒဉ်၊ မှာနမတင်အံတမံဒီးတဟံးယာ်ဘဉ်နဖိခွါ၊ နဖိခွါတကယီဘဉ်အပိဒီး၊ ဆိဉ်ဂုဒီးယကဆိဉ်ဂုနု၊ ဒီးမအါထီဉ်ဒီးယကမအါထီဉ်နချနုသဉ်ဒ်ဆဉ်ဧါဖိဧါလာမူခိဉ်အသိး၊ ဒီးဒ်မဲးဧါဟီဉ်ဧါလာပိဉ်လဲဉ်နံအသိးနုဉ်လီ။ ဒီးနချနုသဉ်ကနုဘဉ်အဒုဉ်အပဲတရီလီ။ မှာနဒိကနုယကလုာ်အပိဒီး၊ ကယံပုကညီလာဟီဉ်ခိဉ်ချကဘဉ်တင်ဆိဉ်ဂုလာနချနုသဉ်အပူလီ။”

လံာ်စီဆူလာအဖိခိဉ်သုဉ်တဖဉ်စံးဘဉ်ပုလာ၊ တင်အာဉ်လီအီလီဘဉ်ဃးဒီးစီအေတြါဟဉ်နုဉ်လီ။ ကစာယွအတင်အာဉ်လီအီလီဆူစီအေတြါဟဉ်နုဉ်မှာဒဉ်၊ အဝဲအချအသဉ်၊ ဒ်ပစံးတင်အသိး၊ အဖိအလံာ်သုဉ်တဖဉ်ကမှာ်ဒ်သိးဆဉ်ဧါဖိဧါလာမူခိဉ်အသိး၊ ဒီးမဲးဧါဟီဉ်ဧါလာပိဉ်လဲဉ်နံအသိးနုဉ်လီ။ တင်အဝဲအံအခိပညီကမှာ်ဒ်လဲဉ်။ ဘဉ်ဃးဒီးတင်ဆိဉ်ဂုဆိဉ်ဝါလာအကလီဘဉ်ဆူပုကလုာ်သုဉ်တဖဉ်အဖိခိဉ်နုဉ်၊ စီအေတြါဟဉ်အဖိသုဉ်တဖဉ်ကဘဉ်တင်နီဖးအီခံကလုာ်အဂုာ်နုဉ်လီ။ စီအေတြါဟဉ်အဖိသုဉ်တဖဉ်ကဘဉ်တင်နီဖးအီခံကလုာ်နုဉ်မှာတင်ဒ်လဲဉ်။

စီအေတြါဟဉ် အချအသဉ်အဆိကတင်တကလုာ် (ဒ်ဆဉ်ဧါဖိဧါလာမူခိဉ်အသိး)

ပုအဆိကတင်တကလုာ်သုဉ်တဖဉ်နုဉ် ကမှာ်မတလဲဉ်။ ကီလၤဝါအလံာ်မဲဉ်ဖျာဉ်လာအမှာ် (Heaven) မူခိဉ်အံနုဉ်အခိပညီနုဉ်မှာဒဉ် **“နီသးတကပအတင်ဒိဉ်စီလာ ပတထံဉ်ဘဉ်အီဒီးပမဲဉ်”** နုဉ်လီ။ ပယုသုဉ်ညါတင်လံာ်ကွဲးအသးလာ (လံာ်မးသဲ ၂၄:၃၅) အပူနုဉ်အသိး၊ လာအမှာ် **“မူခိဉ်ဒီးဟီဉ်ခိဉ်ကဒ်ကွံဉ်ဒ်ဖျိးဝဲလီ။ မှာ်ယကလုာ်ကထါအံတဒ်ကွံဉ်ဘဉ်ဝဲဘဉ်”** နုဉ်လီ။ လာတင်နုဉ်အပိ စီအေတြါဟဉ်အချအသဉ် သုဉ်တဖဉ်နုဉ် မှာ်ဒဉ်နီသးတကပအတင်ဘဉ်ထွဲအချအသဉ်လီ။ ကမှာ်မတလဲဉ်သုဉ်တဖဉ်လဲဉ်။ တင်စံးဆာနုဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **ကလာတံ ၃:၇** နုဉ်လီ။

“မးသးဒ်နုဉ်ဒီသုဉ်ညါသုဝဲလာပုလာအဘဉ်ဃးဒီး တင်နင်တဖဉ်နုဉ်၊ မှာ်စီအေတြါဟဉ် အဖိခွါနုဉ်တကုာ်။”

မှာ်ဝဲလီ။ ပုခရံဉ်ဖိလာအတီဒီးကစာယွဒီးပုနုဉ်တင်ဖိသုဉ်တဖဉ်နုဉ် မှာ်ဒဉ်စီအေတြါဟဉ်အဖိသုဉ်တဖဉ်လာနီသးတကပနုဉ်လီ။ **လံာ်စုတြါ ၃:၆** နုဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။

“မှာ်ခရံဉ်၊ ဒ်ဖိခွါလာအဟံဉ်အဖိခိဉ်အသိးနုဉ်လီ။ ဒီးပဝဲဒဉ်အံ၊ ပမှာ်ဟံးယာ်တင်မှာ်လာအတင်သးခုတလုာ်၊ ဒီးအတင်သးခုကင်ကုာ်ကျာကျာတုအကတင်ဒီး၊ ပမှာ်အဟံဉ်နုဉ်လီ။

လာတင်နုဉ်အပိ ခရံဉ်အတင်အိဉ်ဖျိဉ်အံနုဉ် အလီအိဉ်လာကဘဉ်ကဲထီဉ် စီအေတြါဟဉ် နီသးတကပအဖိသုဉ်တဖဉ်လီ။ (ဒ်ဆဉ်ဧါဖိဧါလာမူခိဉ်အသိး)

စီအေတြါဟဉ်အချအသဉ် ခံကလုာ်တကလုာ် (ဒ်မဲးဧါဟီဉ်ဧါလာပိဉ်လဲဉ်နံအသိး)

ပုဂံတကလုာ်အံၤကမ့ၢ်မတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢ စီၤအၢၤတြၢၤဟ့ၣ် အဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢနီၢ်ခိအတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်သးတီၤလၢ ပုၤအံၣ်စၢၤလးဖိအဒုၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤလီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးစီၤအၢၤတြၢၤဟ့ၣ်အစၢၤအသ့ၣ်လၢနီၢ်ခိအတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စ့ၢ်တြၢၤ ၃:၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးစီၤမိၤရွၢၤမ့ၢ်မးပုၤအကလုာ်တီၤလၢ အဟံၣ်ဒီးဟံၣ်ညါ, ဒီးတၢ်အခုအပုၤအသိး, လၢတၢ်အုၣ်အသး ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လၢအကဘၣ်တၢ် ကတိၤဖျါထီၣ်အသးဆူညါအဂီၢ်လီၤ. ”

တၢ်လၢစီၤအၢၤတြၢၤဟ့ၣ်အဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢအမ့ၢ်နီၢ်ခိအတၢ်ဖဲတၢ်ညၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ် တဖၣ်လၢအမ့ၢ်အတီၤဒီးကစၢ်ယွၤဒီးပုၤလၢအလီၤကံၢ်ဒီးစီၤမိၤရွၢၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ဟံၣ် ဒီးဟံၣ်ညါဒ်တၢ်ခ့တၢ်ပုၤအသိးန့ၣ်ဒီး, စးထီၣ်ဖဲ စီၤဟ့ၣ်ဘုးလးအစၢၤဒီး ဆူဘျုးတၢ်စီၤယီၤဟ့ၣ်အစၢၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ စ့ၢ်ဒုၣ်တၢ်သ့ၣ်အစၢၤဝံၤအလီၢ်ခံဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢ စီၤအၢၤတြၢၤဟ့ၣ်အချံအသ့ၣ်န့ၣ် လၢအမၤန့ၢ်က့ၤတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤလၢကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ် ဒၣ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါအံၤန့ၣ် တၢ်မၤဖိစီၤပီၤလူးကွဲးဖျါထီၣ်အီၤလၢ **လံာ်စ့ၢ်တြၢၤ ၆:၁၃-၁၈** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, လၢယွၤစံးပာ်တၢ်လၢစီၤအၢၤတြၢၤဟ့ၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်ဒိၣ်တက့ၢ်လၢအကဆိၣ်တၢ်လၢ အမဲာ် ညါတအိၣ်ဘၣ်အဃိဒီး, ဆိၣ်တၢ်လၢအကစၢ်ဒၣ်ဝဲအမဲာ်ညါ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ဆိၣ်ဂ့ၤတၢ်ဒီး, ယကဆိၣ်ဂ့ၤန့ၣ်, ဒီးမၤ အါထီၣ်တၢ်ဒီး, ယကမၤအါထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးဒ်န့ၣ်အသိးအဝဲဒၣ်အိၣ်ခိးစ့ၤသး, ဒီးချးန့ၢ်တၢ်စံးပာ်န့ၣ်လီၤ. အဂ့ၢ် ဒ်အံၤ, ပုၤကညီဆိၣ်တၢ်လၢတၢ်အဒိၣ်တက့ၢ်အမဲာ်ညါ, ဒီးတၢ်ဆိၣ်လၢတၢ်မၤကံၢ်မၤကျၢၤအဂီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်တဲး လိာ် ဃိလိာ် ခဲလၢာ်အကတၢ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးယွၤအတၢ်ကူၣ် ပာ်ဟးဂီၤတသ့ဘၣ် အဂ့ၢ်န့ၣ်, သါကဒုးန့ၣ်ဝဲ လၢပုၤန့ၢ်သါတၢ်စံးပာ်, သပုၤတၢ်အဃိဒီး, ကတိၤဝဲလၢတၢ်ဆိၣ်, ဒ်သိး, မ့ၢ်တၢ်ကံၢ်တၢ်ကျၢၤခံမံၤ, လၢယွၤ ကတိၤကဘျးကဘျုးတသ့ဘၣ်သတးဒီး, ပုၤလၢအယုၢ်ပုၤဖျးဒ်သိးအကမၤန့ၢ်တၢ်မ့ၢ်လၢအိၣ်လၢအမဲာ်ညါ, ပဝဲဒၣ်အံၤ, ပကန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ခ့ၣ်တၢ်မ့ၢ်ဖးဒိၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢကစၢ်ယွၤမၤတၢ်တသ့အိၣ်ခံမံၤလီၤ. အဆိကတၢ်တမံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်လၢယွၤန့ၣ် ကတိၤတၢ်ကဘျးကဘျုးတသ့ဘၣ်. ခံမံၤတမံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တမၤဟးဂီၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤတသ့ဘၣ်. လၢတၢ် န့ၣ်အဃိအတၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကံၢ်ကျၢၤဒိၣ်မးလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤသ့ၣ်တဖၣ်တပုၤထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲလၢ စီၤအၢၤတြၢၤဟ့ၣ်အသးသမူ အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်.

ကပုၤထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဆၢကတီၢ်မတၢ်လဲၣ်. တၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤသ့ၣ်တဖၣ်တပုၤထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲလၢ စီၤအၢၤတြၢၤဟ့ၣ်အသးသမူအပူၤန့ၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်လၢအစၢၤအသ့ၣ်ခံဆိတဆိအတုၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ကဒီးန့ၣ် လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢအဖိခွါစီၤအံၤစဲးဒီးအလံၤခွါစီၤယၤကံၢ်အစၢၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, (၁မိၤရွၢၤ ၂၆:၄, ၂၈:၁၄) န့ၣ်လီၤ.

“၁မိၤရွၢၤ ၂၆:၄ - ဒီးယကမၤအါထီၣ်န့ၣ်န့ၣ်သ့ၣ် ဒ်ဆၣ်ဖိဖိစီၤလၢမူခိၣ်အသိး, ဒီးယကဟ့ၣ်လီၤကီၢ် တဖၣ်အံၤခဲလၢာ်လၢန့ၣ်န့ၣ်သ့ၣ်လီၤ. ဒီးကယံာ်ပုၤကညီလၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢတကလုာ်လၢလၢန့ၣ်, ကဘၣ်ဆိၣ် ဂ့ၤလၢ န့ၣ်န့ၣ်သ့ၣ်အပူၤလီၤ.”

“၁မိၤရှု ၂၈:၁၄ ဒီးနချံနသၢ်ကမၤသးဒ်ဟီၣ်ခိၣ်အကမူၣ်အသိးန့ၣ်, ဒီးနကပြီထီၣ်ပြီထီၣ် ဆူမုၢ်န့ၣ်, ဒီးဆူမုၢ်ထီၣ်, ဒီးဆူကလံၤစိး, ဒီးဆူကလံၤထံး, ဒီးကယံၢ်ပုၤဟီၣ်ခိၣ်အချံၣ်တဖၣ်ကဘၣ် တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤလၢနၤ, ဒီးလၢနချံနသၢ်အပူၤခဲလၢာ်လီၤ.”

စီၤအၤတြၢဟၣ်ဆူးကွံာ်သးဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ် တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤဘၣ်ဃးဒီးစီၤအၤတြၢဟၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ် မၤကံၢ်မၤကျၢၤအီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်နံၣ်တဖၣ်အနံၣ်အလီၢ်ခဲန့ၣ် စီၤဒၤဝံးစ့ၢ်ကီးပာ်ဖျါထီၣ်ကဒါက့ၤတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၁၀၅:၈-၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ အတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ အထူအယိာ်, တၢ်ကတိၤလၢ အမၤလိာ်ဝဲအစီၤ တကထီ လီၤ. တၢ်လၢအအၢၣ်လီၤအီၤလီၤဒီးစီၤအၤတြၢဟၣ်, ဒီးအတၢ်ဆိၣ်ဒီး စီၤအံၤစဲးလီၤ. ဒီးပာ်ကျၢၤအီၤလၢ စီၤယၤကိာ်လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဂီၢ်, ဒီးလၢစီၤအံၣ်စရူလးလၢတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ အထူအယိာ်အဂီၢ်, ”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤဘၣ်ဃးဒီးစီၤအၤတြၢဟၣ်န့ၣ် တုၤလီၤလၢခံစိၤတစီၤဒၣ်လဲာ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်မၤကံၢ်မၤကျၢၤအီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤအံၤန့ၣ် စီၤယၤကိာ်အစီၤဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်, ပုၤလၢအန့ၢ်သါတၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ် ဒၣ်စီၤယူဒၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁မိၤရှု ၄၉:၉-၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“ယူဒၤမ့ၢ်ခုယုာ်ဆံးတဒု, လၢတၢ်ယာ်သံကွံာ်အအိၣ်နလဲၤထီၣ်လံ, ယဖိခွါဧ, သကူးလီၤအသး, ကိာ်လီၤဝဲဒ်ခုယုာ်အသိး, ဒီးဒ်ခုယုာ်မိာ်အသိးလီၤ. မ့ၢ်မတၢ်ကထီၣ်ဂဲၤအီၤလဲာ်.”

“စီၤပၤအနီၣ်ထိးတဟးထီၣ်လၢယူဒၤအအိၣ်, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတဟးထီၣ်ကွံာ်လၢအခိၣ်ကဆူး, တုၤတၢ်မၤယူမၤဖိးတၢ်ဟဲ, ဒီးပုၤဂီၢ်မုၢ်ကဒိကန့ၣ်အကလုာ်လီၤ.

စီၤအံၣ်စရူလး (စီၤယၤကိာ်) အဖိအိၣ် (၁၂)ဂၤအကျါန့ၣ်, ပုၤလၢအမၤန့ၢ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, စီၤယူဒၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးပမ့ၢ်ကွံာ်ကဒါက့ၤတၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ် စီၤယူဒၤအစၢၤအသ့ၣ်အပူၤ ပုၤပိာ်မုၢ်တဂၤလၢဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢအမ့ၢ် ပုၤပိာ်မုၢ်အချံအသၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ်မတၢ်တဂၤလဲာ်. တၢ်စံး ဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ကလၢတံ ၃:၁၆** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်စံးပာ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်စံးဘၣ်စီၤအၤတြၢဟၣ်ဒီးအချံအသၣ်လီၤ. တၢ်တစံးဘၣ်အချံအသၣ် တဖၣ်, ဒ်အဘၣ်ဃးဒီးပုၤအါအသိးဘၣ်, မ့ၢ်ဒ်အဘၣ် ဃးဒီးပုၤတဂၤယီအသိး, ဒီးစံး, နချံနသၢ်, ဒ်ပစံးတၢ် အသိး, ခရံာ်လီၤ.”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ဒ်လံာ်စီဆံ့အတၢ်ပာ်ဖျါအသိး တၢ်လၢကစၢ်ခရံာ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် စီၤအၤတြၢဟၣ်အချံ အသၣ်လၢအမ့ၢ် ဆၣ်ဧီဖိဧီလၢ မူခိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တမံၤလၢအဒိၣ်အယိာ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢကစၢ်ခရံာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

အူးဖူးစူး ၁:၂၂ - ဒီးပာ်တၢ်ခဲလၢာ်လၢအခိၣ်အဖိလၢာ်, ဒီးဒုးကဲအီၤလၢတၢ်ခဲလၢာ်အခိၣ်, လၢတၢ်အိၣ် ဖိုၣ်လၢအမ့ၢ်အနီၣ်ခိအဂီၢ်,

အူးဖူးစူး ၁:၂၃ - ပုၤလၢအမၤပုၤထီၣ်တၢ်ခဲလၢာ်လၢတၢ်ခဲလၢာ်တဂၤအတၢ်လၢတၢ်ပုၤလီၤ.

တၢ်လၢပိာ်မုာ်အချံအသၢ်လၢအမ့ၢ်ကစၢ်ခရံၣ်အံၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးအခိၣ်တဖျၢၣ်ဒီးအမိၢ်ပုၢ်တခါန့ၣ်ပထံၣ် ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အခိၣ်တဖျၢၣ်ဒီး, အမိၢ်ပုၢ်န့ၣ်မ့ၢ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လီၤ.

တၢ်ခံကလုာ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢအန့ၢ်သၢ်ဘၣ်တၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးစီၤအကြၢၤဟ့ၣ် န့ၣ် လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ကလၢတံ ၃:၇,၂၉** န့ၣ်လီၤ.

“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါသ့ဝဲလၢပုၤလၢအဘၣ်ဃးဒီး တၢ်နာ်တဖၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်စီၤအကြၢၤဟ့ၣ် အဖိၣ်ခါန့ၣ်တက့ၢ်.”

“ဒီးသ့မ့ၢ်ခရံၣ်အတၢ်ဒီး, သ့မ့ၢ်စီၤအကြၢၤဟ့ၣ်အချံအသၢ်, ဒီးပုၤကန့ၢ်ဘၣ်သၢ်တၢ်ဒ်တံးပာ်ဟဲဝဲ အသိးန့ၣ်လီၤ.”

လံာ်စီၤဆဲးဖိတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤ ထံထံဆးဆးန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ ပိာ်မုာ်အချံ အသၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်အနီၣ်ကစၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤန့ၣ် ပကချုၤသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤတက့ၢ်. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၄:၁** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးယထံၣ်တၢ်, ဒီးကွၢ်ကွၢ်, သိဖိဆၢထၢၣ်လၢ ကစၢ်စံးယိၣ်အလီၤ, ဒီးပုၤလၢအအိၣ်ဒီး အဝဲဒၣ် အမံၤ ဒီးအဟံၤအမံၤကွဲးအသးလၢအမဲာ်တူၢ်ခိၣ်န့ၣ်, တကလီၤလွံၢ်ကလးလွံၢ်ကထီအိၣ်ဒီးအီၤလီၤ.”

လံာ်စီၤဆဲးဖိတဆၢအံၤန့ၣ်သ့န့ၢ်ပာ်စ့ၢ်ကီးခါ. ပုၤလၢအအိၣ်ဘၣ်ဒီးသိဖိန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အနီၣ်ကစၢ်, ဒ်ပစံးတၢ် အသိး, ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲ, တကလီၤလွံၢ်ကလးလွံၢ်ကထီန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးသိဖိတဖုအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၁၇:၁၄** န့ၣ်လီၤ.

“အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ကဒုးတၢ်ဒီးသိဖိ, ဒီးသိဖိကမၤနၢၤအီၤလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲဒၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ကစၢ်တ ဖၣ် အကစၢ်, ဒီးစီၤပၤတဖၣ်အစီၤပၤ, ဒီးပုၤအိၣ်ဒီးအီၤတဖၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤလၢတၢ်ကိးက့ၤအီၤ, ဒီးတၢ်ဃုထၢအီၤ, ဒီးပုၤလၢအကလုာ်တီလီၤ. ”

တၢ်အမိၢ်ပုၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိးခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးသိဖိအဂ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤက ဒီးတစုအဂ့ၢ်န့ၣ်ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ပုၤလၢ, ဘၣ်တၢ်ကိးအီၤသ့ၣ်တဖၣ်, ဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤ လၢအအိၣ်ဒီးအကလုာ်တီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢတချုးမၤန့ၢ်တၢ်ကဟ့ၣ်ညါဒီး ကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်အိၣ်မူဝဲအခါကဘၣ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်တတီၤဘၣ်တတီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဒိၣ် ထီၣ်ထီၣ်လၢကစၢ်ခရံၣ်အပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်တ့ၢ်လံာ်လၢတၢ်မၤလိ ၁၇,၁၈,၁၉ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.)

လၢတၢ်န့ၣ်အယိၣ်တၢ်လၢပိာ်မုာ်အချံအသၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်အခိၣ်လၢအမ့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ဂးဒီးတၢ်အနီၣ်ကစၢ် ပုၤ (၁၄၄၀၀၀)လၢအမ့ၢ်ကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်ဃုထၢတၢ်ဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. **လံာ်ယၤကိာ် ၁:၁၈** န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

“ဖဲအသးဒၣ်ဝဲ, အဝဲဒၣ်ထီၣ်ဖိပုၤလၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်, ဒ်သိးပကကဲထီၣ်အတၢ်တုတဖၣ် အတၢ သ့ၣ်ဆိတကလုာ်န့ၣ်လီၤ.”

လံာ်စီၤဆဲးဖိတဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, အဝဲဒၣ်ထီၣ်ဖိပုၤလၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်ဒီးဒ်သိးပကကဲထီၣ်အ တၢ်တုတဖၣ်အတၢသ့ၣ်ဆိဒီးကဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်ညါလၢပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်လီၣ်ဖျါ ၅:၉** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးအဝဲသ့တဖန်န့ၣ်အုၣ်တၢ်လၢထီၣ်အသိ၊ ဒီးစံးဝဲဒၣ်၊ နဂၤဟံးန့ၣ်လံာ်န့ၣ်၊ ဒီးအိးထီၣ် အတၢ်စဲပ နီၣ်ယၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, နဒီးသံနသး, ဒီးနပုၤက့ၤပုၤလၢနသ့ၣ်, လၢယုၤအဂီၢ်လၢ ကယံၢ်ပုၤအုၣ်, ဒီးပုၤကတိၤတၢ်အကျိၣ်အကလုာ်ကလုာ်, ဒီးကယံၢ်ပုၤဂီၢ်မုၢ်, ဒီးကယံၢ်ပုၤအကလုာ်တဖန်အကျါလီၤ.”

ပုၤသ့တဖန်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သ့ဆိလၢအမ့ၢ်ပုၤ (၁၄၄၀၀၀) သ့တဖန်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် လၢပုၤခရံၣ်ဖိအကျါဒၣ်လဲာ်, ပုၤသ့ညါတၢ်ဒၣ်န့ၣ်အိၣ်စ့ၤဂၤလီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲာ်န့ၣ် လံာ်ရီၤမုၢ် ၁၆:၂၅ တခါအတၢ်ကွဲးအိၣ်ဒိအံၤလီၤ.

“ဒီးပုၤလၢအမၤကံၢ်မၤကျၢၤသ့သ့,ဒိယတၢ်သးခုအကစီၣ်ဒီးယုၣ်ဂ္ၤခရံၣ်အတၢ်စံာ်တဲၤတဲၤလီၤ အသိးန့ၣ်, ဒိတၢ်လီၣ်ဖျါတၢ်ရူသ့ၣ်လၢအအိၣ်ဘၣ်ဝဲအစီၤအဃာ်လၢပုၤ, ဘၣ်ဆၣ်ဒီး,အိၣ်ဖျါထီၣ်ခဲကန့ၣ်အံၤ,”

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပာ်ရူသ့ၣ်အီၤ တမံၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပိာ်မုၢ်အချံအသၣ်, ဒိပစံးတၢ်အသိး, ကစီၤခရံၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအဒိၣ်အယီာ်တမံၤဒီး, ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢကျဲအအံၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်မးသဲ ၇:၁၄ န့ၣ်လီၤ.

“မ့ၢ်ကျဲၤမ့ၢ်အအံၣ်, ဒီးကျဲၤမ့ၢ်အဆံးလၢအဆုၣ်တၢ်မူန့ၣ်, ဒီးပုၤလၢအထံၣ်န့ၣ်အီၤ တဖန်အိၣ်စ့ၤဂၤလီၤ.”

ကျဲအဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကျဲလၢအအံၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ပုၤထံၣ်န့ၣ်အီၤအိၣ်ဒၣ်စ့ၤဂၤလီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ဒိလံာ် ၁မိၤဂ္ၤ ၃:၁၅ အတၢ်ကွဲးအသိး ပုၤသ့တဖန်အံၤကကဲထီၣ် တၢ်အချံအသၣ်လၢကမၤသဘံးဂုၢ်သ့ၣ်အခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးဖဲ လံာ်ရီၤမုၢ် ၁၆:၂၀ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်ယုၣ်တၢ်ဖိးအကစီၣ်န့ၣ်,ကမၤသဘံးမုၢ်ကီၤလံာ်လၢသ့ၣ်အဖိလံာ်ချသးဒီးလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အံၤန့ၣ်ကကဲထီၣ်တၢ်စုကဝဲၤလၢကမၤဟးဂီၤမုၢ်ကီၤလံာ်ဒီးအစိကမိၤသ့တဖန်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပုၤကွံာ်လၢအန့ၣ်အကထိသ့တဖန်အကထိလၢစ့ၤဒၣ်တၢ်သ့အလီၢ်ကစီၤယုၤအတၢ်ကတိၤသ့တဖန်ကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

(ခ) ဂုၢ်သ့ၣ်အချံအသၣ်

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူလံာ် ၁မိၤဂ္ၤ ၃:၁၅ အတၢ်ကွဲးသးအသိးတၢ်လၢ ဂုၢ်အချံအသၣ်န့ၣ် ကမ့ၢ်မတၤသ့တဖန်လဲာ်, ဒီးတၢ်အချံအသၣ်ခံမံၤအံၤထီၣ်ဒုၣ်ထီၣ်ဒါလိာ်အသးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒိလဲာ်န့ၣ်ပကချုသ့ညါအီၤတက့ၢ်.

၁မိၤဂ္ၤ ၃:၁၅ - ဒီးယကဒုးထီၣ်ဒုၣ်ဒါလိာ်နသးဒီး ပိာ်မုၢ်, ဒီးနချံနသၣ်ဒီးပိာ်မုၢ်အချံအသၣ်န့ၣ်လီၤ.”

ဘၣ်ဃးဒီးပိာ်မုၢ်အချံအသၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစီၤခရံၣ်, အခိၣ်ဒီးအနီၢ်ကစီၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပသ့ညါဝံၤလံာ်အဃိ, တၢ်လၢဂုၢ်သ့ၣ်အချံအသၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ်မတၤလဲာ်. မတၤတဂၤကထီၣ်ဒါကစီၤခရံၣ်န့ၣ်လဲာ်.

လံာ်ယီၤဟၣ် ၈:၃၈ - တၢ်လၢယထံၣ်လၢယဟံၢ်အအိၣ်န့ၣ်ယကတိၤယဲ, ဒီးတၢ်လၢသ့ထံၣ်လၢသ့ဟံၢ် အအိၣ်န့ၣ်, သုမၤသ့ဝဲလီၤ.

လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစီၤခရံၣ်ကတိၤတၢ်ဆူပုၤယုၤဒၤဖိလၢကစီၤယုၤအဂ့ၢ်ဘၣ်ဆၣ်, အဝဲ

သွပ်တဖန်နဲ့အိပ်ဒီးအဟ်အဂတဂအဂုနဲ့လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ပုယုဒၤဖိကတိၤဆာတၢ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘဉ် ဖဲ, **လံာ်ယီၤဟဉ် ဂးၣ်ၤ** န့ၣ်လီၤ.

“သုဝဲသုၣ်အံၤ, သုမၤသုပၢ်အတၢ်မၤလီၤ. မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, အဝဲသုၣ်စံးဘဉ်အီၤ, ပဝဲဒၣ်အံၤပတအိၣ် ဖျဉ်ဘဉ်လၢ ပုၤမၤကမၢ်မုၢ်ကမၢ်ခွါဘဉ်, ပအိၣ်ဒီးပဟ်ယုၤတဂၤယီၤန့ၣ်လီၤ.”

ပုၤယုဒၤဖိသုၣ်တဖန်စံးဝဲလၢ ကစၢ်ယုၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်အဝဲသုၣ်တဖန်အဟ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးစံးဝဲ လၢ, ကစၢ်ယုၤန့ၣ်တမ့ၢ်ဘဉ်သုပၢ်အဂုၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယီၤလဲၣ်န့ၣ်ပုၤသုၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်တတူၢ်လိာ်ဘဉ်က စၢ်ခရံၣ်အယီၤလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးစံးက့ၤအီၤလၢ သုပၢ်န့ၣ်ကမ့ၢ်မတၤလဲၣ်အဂုၢ်လီၤ.

“လံာ်ယီၤဟဉ် ဂးၣ်ၤ - သုဝဲသုၣ်အံၤ, သုဘဉ်ဃးဒီးသုပၢ်မုၢ်ကီၤလံာ်, ဒီးဖဲဒၣ်သုပၢ်အသးန့ၣ်, တၢ်မိၣ် မၤသုသးလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤအဟ်လီၤ. ပုၤယုဒၤဖိသုၣ်တဖန်ကဲထီၣ်လၢ မုၢ်ကီၤလံာ်အဖိသုၣ်တဖန် လီၤ.

**လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ ပုၤယုဒၤဖိသုၣ်တဖန်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲကဲထီၣ်
ဂုၢ်သုၣ်အချံအသုၣ်လၢအကထီၣ်ဒါ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးန့ၣ်လီၤ.**

ပုၤယုဒၤဖိသုၣ်တဖန်အံၤန့ၣ် အဝဲသုၣ်ထီၣ်ဒါကစၢ်ယုၣ်ဂူးဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်သုၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်အယီၤ, တုၤဒၣ်လဲၣ် အဲၣ်ဒီးမၤသံအီၤလၢ သုၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအလီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲပုၤယုဒၤဖိသုၣ်တဖန်အသးအိၣ်လၢ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးန့ၣ် မ်အကဒီးသံအသးလၢ သုၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအ လီၤအဂီၢ်န့ၣ်, အဝဲသုၣ်စံးကတိၤတၢ်အဂုၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၂၇:၂၃-၂၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပဒိၣ်ဖးဒိၣ်စံးဝဲဒၣ်, ဘဉ်မနုၤလဲၣ်, မ့ၢ်အမၤတၢ်အာမနုၤတမံၤလဲၣ်. ဒီးအဝဲသုၣ်ကီးပသုထီၣ် အါန့ၣ်အလီၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, မ်အဘဉ်တၢ်ပျၢထီၣ်ကွံာ်အီၤလၢထူၣ်စုညါအလီၤတက့ၢ်.”

“ဒီးတုၤစီၤပံၤလးထံၣ်ဘဉ်အကတီၢ်တကိာ်တသိၣ်ဘဉ်, အခိၣ်တလိာ်, တၢ်တၢ်ထီၣ်တၢ် လီၤကဲထီၣ်ဝဲ န့ၣ်ဒီး, ပံးန့ၣ်ထံ, ဒီးသုကွံာ်အစုလၢပုၤဂီၢ်မ့ၢ်အမဲာ်ညါဒီးစံးဝဲဒၣ်, ယဲဒၣ်အံၤ, ယပုၤဖျဲးဒီးပုၤအတီအလီၤတဂၤ အံၤအသ့ၣ်လီၤ. ကွၢ်သုဝဲတက့ၢ်. ဒီးပုၤဂီၢ်မ့ၢ်ခဲလၢာ် စံးဆာတၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, မ်အသ့ၣ်အိၣ်လၢပလီၤဒီး ပဖိပ လံၤအလီၤတက့ၢ်.”

တၢ်အခိၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးလၢအမ့ၢ် ပိာ်မုၢ်အချံအသုၣ်အံးန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်တၢ်မၤအသးသုၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. ဂုၢ်သုၣ်အချံအသုၣ်လၢအမ့ၢ်ပုၤယုဒၤဖိသုၣ်တဖန်အံၤန့ၣ် ထီၣ်ဒါလိာ်အသးဒီးကစၢ်ယုၣ်ဂူးအဂုၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ် လၢလံာ်စီဆုံအပူၤ ထံထံဆးဆးလီၤ.

ကစၢ်ခရံၣ်အမီၢ်ပုၤလၢအမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တခီကဲထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်.

တၢ်စံးဆာန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၁၃:၂၄-၂၆** န့ၣ်လီၤ.

“ပာ်လီၤတၢ်ကတိၤဒိအဂၤတမံၤလၢအမဲာ်ညါ, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, တၢ်လၢမူခိၣ်အဘီအမ့ၢ်အံၤ, မၤသးဒ် ပုၤဖုံ တၢ်ချံဂုၤလၢ အစံာ်ပူၤတဂၤအသီးလီၤ. ဒီးဖဲပုၤမံသပုၤအဖၢမ့ၢ်ဒီး, အဒုၣ်အဒါတဂၤဟဲဖုံနီၣ်စံစဉ် လၢဘုကျါ, ဒီးက့ၤက့ၤဝဲလီၤ ဒီးတုၤတၢ်မဲထီၣ်ဒီးအသုၣ်ပျီၣ်ထီၣ်ဒီး, နီၣ်စုစဉ်အိၣ်ပျါထီၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.”

တၢ်ကတိၤဒိတမံၤအံၤမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ပကဃုသုၣ်ညါစ့ၢ်ကီးတၢ်စံးဆာလၢ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ

စံးကတိတတ်တကွာ်.

“လံာ်မးသဲ ၁၃း၃၈-၃၉ - ပုလုအဖုံတံာ်ချံဂုးန့ၣ်မုာ်ပုလုကညီဖိခွါအံၤ, ဒီးစံာ်ဇါပဲၤဇါန့ၣ်, မုာ်ဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးတံာ်ချံဂုးန့ၣ်မုာ်ဘီဖိမုာ်ဖိ, ဒီးနီၣ်စံာ်န့ၣ်, မုာ်ပုလုအတကအဖိ, ဒီးတံာ်အဒုၣ်အဒါလုအဖုံ အီတကန့ၣ်, မုာ် မုာ်ကီၤလံာ်, ဒီးကူးဘုအကတီၢ်န့ၣ် မုာ်ဟီၣ်ခိၣ်အစီကတံာ်, ဒီးပုလုကူးဘုန့ၣ်, မုာ်ကလူး တဖၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံအံၤစံးဘၣ်ပုလု, တံာ်လုတံာ်အိၣ်ဖှိၣ်, ဒ်ပစံးတံာ်အသိး, စံာ်ဇါပဲၤဇါ, အပူၤန့ၣ် ပုလုခရံၣ်ဖိ သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ခံကလုာ်ဒီးအဆိကတံာ်တကလုာ်အံၤန့ၣ်မုာ်ကစာ်ယွၤအဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးအဂၤတကလုာ်အံၤန့ၣ် မုာ်မုာ်ကီၤလံာ်အဖိသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.

**တံာ်ကတိၤအဝဲအံၤန့ၣ်မုာ်တံာ်မုာ်တံာ်တီလီၤ. ကစာ်ယုၣ်ဂူး
အနီၢ်ကစာ်ဒၣ်ဝဲစံးကတိၤတံာ်ဆု ပဝဲသ့ၣ်အအိၣ်လီၤ.**

တံာ်သံကွၢ်ကအိၣ်ထီၣ်လုသုသးကံာ်ပူၤလီၤ.

ပုလုယုဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလု ကစာ်ယွၤအံၤန့ၣ် မုာ်ဒၣ်အပာ်ဘၣ်ဆၣ်, အဝဲသ့ၣ်ထီဒါကစာ်ခရံၣ် ဒီးသးဟ့ဝဲအပိ, တံာ်လုကစာ်ယွၤန့ၣ်တမုာ်လုၤဘၣ်အပာ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးပုလုခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် စ့ၢ်ကီးစံးလီၤအသးကံာ်ကံာ်ကျုၤကျုၤလုကစာ်ခရံၣ်အပုၤကီၢ်မုာ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပုလုခရံၣ်ဖိနီၢ်နီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီး, ပုလုခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လုကဘၣ်လုၤပိာ်ထွဲတံာ်မုာ်တံာ်တီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ထီသဒါကွံာ်ဝဲလီၤ.

လုတံာ်န့ၣ်အပိ, ပုလုကီးလီၤအသးလုပုလုခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပုလုခရံၣ်ဖိနီၢ်နီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဘၣ်စၢၤ န့ၣ်အိၣ်ဒီးတံာ်ထီသဒါလိာ်အသးကဒဲကဒဲလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတံာ်ဂုၢ်အံၤန့ၣ်, သုကမာကမာ်စ့ၢ်ကီးဇါ.

ဘၣ်ဃးဒီးတံာ်ဂုၢ်လုအဖိခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤထံထံဆးဆးန့ၣ်တံာ်မၤလိလုအ ကဟဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လုခံကတံာ်တံာ်ကတိၤဖိလုဘၣ်တံာ်ပာ်ဖျါအီၤလုလံာ်စီဆုံအပူၤလု အမုာ် “အဝဲဒၣ်ကမၤသဘံးန့ၣ်, ဒီးနုကမၤသဘံးအခိၣ်န့ၣ်ခံလီၤ.” န့ၣ်ကလုၤပိာ်ထွဲတံာ်အခံလီၤ.

လံာ်စီဆုံတဘျီအံၤအတံာ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်ကလုထီၣ်ပဲၤထီၣ်အကီၢ်န့ၣ် တံာ်ဆာကတီၢ်ဘူးထီၣ်လံဝဲ န့ၣ်လီၤ. လုတံာ်န့ၣ်အပိ, ပုလုလုတံာ်အဲၣ်အီၤသ့ၣ်သုဇာ, သုဝဲစ့ၢ်ကီးသုကထံၣ်ဘၣ်တံာ်မၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး သုကဘၣ်အိၣ်ဒ်တံာ်လုအဘၣ်ဃးဒီးသုဝဲစ့ၢ်ကီးလီၤ.

လုခရံၣ်အမံၤအပိ

အၤမ့ၣ်